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ZÁPISNICA 

z 1. rokovania Komisie regionálneho rozvoja Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja konaného dňa 26. 3. 2018 
 

 
PROGRAM ROKOVANIA: 

 

1. Otvorenie, schválenie programu rokovania  

2. Voľba podpredsedu komisie 

3. Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2017 

4. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2018 - 2020 

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 o poskytnutí 

finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným umeleckým školám, jazykovým 

školám a školským zariadeniam v znení neskorších predpisov 

6. Informatívna správa o príprave projektu Kreatívneho centra 

7. Informatívna správa o vyhlásených výzvach z európskych štrukturálnych a investičných 

fondov 

8. Informatívna správa o plnení aktivít Dobrovoľníckeho centra Košického kraja za 

predchádzajúci kalendárny rok, ktoré sú realizované na základe zmluvy o spolupráci a 

schválenie finančného príspevku na rok 2018 

9. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2018 

10. Rôzne 

11. Záver 

 

K bodu č. 1 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie Ing. Dušan Tomaško, MBA privítal prítomných a skonštatoval, ţe na 

rokovaní komisie sú prítomní 11 členovia komisie, čo je nadpolovičná väčšina, to znamená, ţe 

rokovanie je uznášania schopné. Členom komisie bola zaslaná aktualizovaná pozvánka na 

zasadnutie komisie – aktualizácia bola vykonaná kvôli zmenám v programe zastupiteľstva. 

Predseda predloţil na schválenie program rokovania podľa aktualizovanej pozvánky. 

 

Diskusia: – 

Neboli vznesené pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy. 



Uznesenie č. 1/2018: 

Komisia schválila predloţený program rokovania. 

 

Hlasovanie č. 1: 

Prítomní: 11  

Za: 11  

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 2 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie navrhol Ing. Pavla Bečarika na funkciu podpredsedu komisie.   

 

Diskusia: – 

Neboli vznesené pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy. 

 

Uznesenie č. 2/2018: 

Komisia zvolila Ing. Pavla Bečarika za podpredsedu komisie regionálneho rozvoja. 

 

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 11 

Za: 8 

Proti: 1 

Zdrţal sa: 2 

 

K bodu č. 3 

Vyjadrenie: 

Vysvetlenie k materiálu Záverečný účet KSK za rok 2107 podala Ing. Kvetoslava Lipovská, 

vedúca referátu rozpočtu na odbore financií.    

 

Diskusia: Ing. Kravčík, MUDr. Fulková 

Ing. Kravčík sa pýtal, či je moţné pripojiť sa na internet. Poţiadavku sme riešili pomocou 

referátu informatiky. MUDr. Fulková sa pýtala na jednu poloţku v záverečnom účte – 

vysvetlenie podala Ing. Lipovská. 

Neboli vznesené pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy. 

 

Uznesenie č. 3/2018: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť v súlade 

so znením návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 11 

Za: 8 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 3 

 

K bodu č. 4 

Vyjadrenie: 

Vysvetlenie k návrhu rozpočtu na roky 2018-2020 podala Ing. Lipovská, vedúca referátu 

rozpočtu. 

 



Diskusia: Ing. Bečarik, Ing. Petro, Ing. Bašták, Ing. Ihnát, MUDr. Fulková, Ing. Ďorko, RNDr. 

Smrčo, JUDr. Rovinský, Ing. Kravčík, Ing. Eperješi, Ing. Orbán Máté, Ing. Hudák 

Ing. Bečarik sa pýtal, či došlo k výraznej zmene v rozpočte v porovnaní s prechádzajúcim 

obdobím. Ing. Lipovská vysvetlila, ţe k najväčším zmenám došlo kvôli projektom z IROP a to 

kvôli posunutým termínom riešenia.  

Ing. Petro sa pýtal na financovanie ciest v porovnaní s prechádzajúcim obdobím a na navýšenie 

miezd na Úrade KSK. Ing. Lipovská uviedla, ţe navýšenie prostriedkov na mzdy je len 

minimálne a to kvôli valorizácii. Na cesty je vyčlenený väčší balík finančných prostriedkov: 

z úveru EIB cca. 5,5 mil. Eur + 1 mil. z vlastných zdrojov; okrem toho je naplánované cca. 2 

mil. na údrţbu a ďalšie prostriedky na nákup techniky – celkovo je to viac, ako 

v predchádzajúcom období.  

Ing. Bašták sa pýtal na denné stacionáre v obciach, čo má dofinancovať samospráva – či je to 

v rozpočte – KSK vo svojom rozpočte nemá vyčlenené prostriedky na tento účel. 

Ing. Inhát sa pýtal na cesty II. triedy. 

O 10,30 hod. došiel ďalší člen komisie (RNDr. Solár) – prítomní: 12 členov komisie. 

MUDr. Fulková: Pýtala sa na cesty Rudňany-Poráč, či je plánovaná oprava alebo stavba 

a ţiadala o moţnosť nahliadnutia do projektovej dokumentácie. Odpoveď: je to plánované, 

tento rok bude aspoň projektová dokumentácia, následne sa má realizovať stavba. 

Ing. Ihnát sa pýtal na opravu cesty Košická Polianka. Ing. Petro poznamenal, ţe je tam 

majetkový problém. 

Ing. Ďorko poţiadal o čo najviac podnetov na opravu ciest. 

Ing. Ihnát aj Ing. Petro ţiadali, aby problémové veci, ktoré treba riešiť boli v zápise.  

MUDr. Fulková sa pýtala, či budú podpísané nové zmluvy s dopravcami verejnej osobnej 

prepravy. Ing. Ďorko uviedol, ţe sú podpísané zmluvy na dlhšie obdobie. Tieto zmluvy idú 

mimo verejné obstarávanie, je to tak v celej SR, čo nie je dobré. Teraz sa robí analýza, čo sa dá 

robiť v rámci PUM (plán udrţateľnej mobility). Najlepšie riešenie je začať s integrovanou 

dopravou. 

RNDr. Smrčo sa pýtal, či sú naplánované kanalizácie a čističky. Ing. Petro uviedol, ţe v tejto 

veci sú kompetentné obce – podľa neho to nie je dobré, mali by to riešiť vodárenské 

spoločnosti. Sú to veľké projekty, obce majú ťaţkosti s financovaním, lebo nemôţu sa do takej 

miery zadlţiť. Pritom v dnešnej dobe zabezpečenie vody je základná poţiadavka, malo by byť 

uprednostnené.   

JUDr. Rovinský uviedol, ţe vodárenská spoločnosť má svoje problémy s únikom vody, teda asi 

nebude mať záujem riešiť problémy obce a podľa jeho názoru obce by nemali preniesť 

zodpovednosť na iných.  

MUDr. Fulková sa pýtala, prečo sú v rozpočte na rekonštrukciu škôl naplánované školy 

z Košíc a z Roţňavy – či ostatní riaditelia nemali záujem a či je moţné rozpočet navýšiť. 

Odpoveď: v rozpočte sú zahrnuté prostriedky na financovanie rekonštrukcie z úspešných 

projektov IROP, resp. uţ pripravené stavby. Ing. Ďorko dodal, ţe individuálne v menšom 

rozsahu je navýšenie moţné, hlavne ak budú vyššie príjmy. 

Ing. Kravčík sa pýtal na školské stravovanie – ako sa zabezpečuje, aby bolo riešené 

z lokálnych potravín, ďalej sa pýtal na školy v prírode – prečo to riešime keď pod KSK 

základné školy nepatria. Ing. Lipovská vysvetlila, ţe máme osemročné gymnáziá, ktoré 

navštevujú aj deti vo veku v ZŠ a škola v prírode v Kysaku je majetok KSK.  

Ing. Eperješi informoval, ţe z úrovne kraja sa rieši len počet vydaných jedál, dodávku 

zabezpečuje škola v zmysle VO, stravnú jednotku zase upravuje vyhláška. Ing. Kravčík znova 

sa spýtal na väzbu na lokálnych dodávateľov. Ing. Eperješi uviedol, ţe sa teraz hodnotí 

problém a ţe môţeme dať návrh, aby sa prihliadalo aj na lokálny trh. Ing. Ďorko dodal, ţe je 

snaha – čo sa len dá – objednať cez KSK.  

Ing. Orbán Máté informovala o projekte, ktorý má riešiť práve podporu miestnej ekonomiky 

a lokálne potraviny v mikroregióne. Je to cezhraničný projekt s účasťou  obcí v prihraničnej 



oblasti na slovenskej aj na maďarskej strane. V rámci projektu je cieľom vytvoriť sieť 

dodávateľov lokálnych produktov v rámci Košického kraja. Ing. Kravčík sa pýtal, či je to 

naplánované v rozpočte. Ing. Orbán Máté informovala, ţe je to projekt financovaný z programu 

Interreg. Ing. Lipovská doplnila, ţe v rozpočte je zahrnuté spolufinancovanie  projektu. Ing. 

Bašták dodal, ţe na Slovensku uţ existuje platforma, kde sa môţu prihlásiť zo škôl. 

Ing. Hudák povedal, ţe je problém s verejným obstarávaním – princíp VO musí platiť 

v kaţdom prípade a podľa toho nie je moţné obmedzovať moţných dodávateľov podľa 

lokality, zákon nedovolí konkrétne definovať podmienky našité na konkrétneho dodávateľa. 

Dodal tieţ, ţe sa chystá zmena zákona. 

Neboli vznesené pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy. 

 

Uznesenie č. 4/2018: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť v súlade 

so znením návrhu na uznesenie.  

 

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní: 12  

Za: 10 

Proti: 0  

Zdrţal sa: 2 

 

K bodu č. 5 

Vyjadrenie: 

Vysvetlenie k návrhu VZN KSK o poskytnutí finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku 

základným umeleckým školám, jazykovým školám a školským zariadeniam podal Ing. Marcel 

Eperješi, vedúci referátu technických a ekonomických činností na odbore školstva. 

 

Diskusia: – 

Neboli vznesené pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy. 

 

Uznesenie č. 5/2018: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť v súlade so znením 

návrhu na uznesenie.  

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 12  

Za: 12 

Proti: 0  

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 6 

Vyjadrenie: 

Vysvetlenie k informatívnej správe o príprave projektu Kreatívneho centra podala Ing. Julianna 

Orbán Máté, PhD., vedúca odboru regionálneho rozvoja, územného plánovania a ţivotného 

prostredia. 

 

Diskusia: Ing. Kravčík, Ing. Orbán Máté, Ing. Sasáková, JUDr. Rovinský, Ing. Ďorko, RNDr. 

Solár, MUDr. Fulková, Ing. Ihnát 

Ing. Kravčík sa pýtal, či to nedopadne ako Kulturpark alebo ďalšie objekty zrekonštruované 

z projektov EHMK, ktoré sú nevyuţité. Ing. Orbán Máté informovala, ţe v rámci plánovaného 

projektu bude moţné financovať aj aktivity a prevádzku kreatívneho centra – polovica 



z rozpočtu projektu má slúţiť na financovanie aktivít na 5 rokov. Ing. Sasáková dodala, ţe 

podmienky tohto projektu dovolia aj komerčné príjmy do výšky 20%. 

Ing. Kravčík sa pýtal na prepojenie na zariadenia KSK a dodal, ţe podľa neho nie je dobré zase 

podporiť IT sektor. Orbán Máté odpovedala, ţe IT je len jeden z moţných oblastí a projekt má 

prepojenie na naše zariadenia, napríklad ŠÚV, ale aj na Fakultu umení pri TUKE a na ďalšie 

naše školy (programy pre školy). Ing. Sasáková dodala, ţe sa robil prieskum medzi 

kreatívcami, o čo by mali záujem.   

JUDr. Rovinský sa pýtal, čo je vlastne kreativita, prečo sa hovorí len o umení, keď napr. aj 

v sociálnej oblasti sa môţe uplatniť kreativita. Pýtal sa, prečo sa nevyuţíva Tabačka na rôzne 

workshopy a stretnutia – keďţe je to majetok KSK, bolo by to lacnejšie. Pýtal sa aj na 

výmenníkovú stanicu vo dvore, ktorá je vo vlastníctve Veolie. 

Ing. Ďorko povedal, ţe KSK chce to vyriešiť, ale nie je to jednoduché. Bolo stretnutie, kde sa 

hovorilo o predaji objektu, ale vlastníci majú nereálne poţiadavky, navrhli dvojnásobnú cenu. 

Ak by ďalej prevádzkovali budovu, jasne definujeme poţiadavky. 

RNDr. Solár sa pýtal, či nie sú príliš obšírne definované oblasti - odpoveď znela: rozdaný 

propagačný leták obsahuje vzor fungovania vypracovaný Ministerstvom kultúry SR (MK), 

a v rámci toho boli zadefinované aj oblasti kreatívneho priemyslu, ktoré môţu byť podporené 

v rámci plánovanej výzvy IROP-u. 

MUDr. Fulková sa pýtala na financovanie rekonštrukcie areálu na Strojárenskej – časť areálu 

do 20 mil. € má byť financovaný cez projekt IROP zo zdrojov EÚ, štátneho rozpočtu a KSK. 

Ing. Ďorko dodal, ţe na financovanie rekonštrukcie zvyšných častí areálu chce KSK nájsť 

okrem zdrojov z vlastného rozpočtu aj spolufinancovanie, resp. zdroje z partnerstiev. Orbán 

Máté: Architektonická štúdia bola vypracovaná na celý areál, základnú, najnutnejšiu 

rekonštrukciu celého areálu je moţné odhadnúť cca. vo výške 10 mil. Eur. Projekt kreatívneho 

centra nepočíta s vyuţívaním celého areálu – časti obnovené z projektu by stáli cca. 7 mil. Eur, 

zvyšné časti by sa mohli realizovať z rozpočtu KSK.  

JUDr. Rovinský sa pýtal, či je sledovaná návratnosť a efektívnosť kreatívneho priemyslu. Ing. 

Ďorko povedal, ţe ekonomicky nie je to veľmi výnosné ale má inú pridanú hodnotu. 

Ing. Sasáková informovala, ţe cieľom projektu je podporiť rozvoj podnikania a cez inovácie 

podporiť tvorbu nových produktov a sluţieb. V rámci tejto témy chceme spolupracovať aj 

s organizáciami KSK (napríklad so školami a kultúrnymi a sociálnymi zariadeniami) – vyuţiť 

nové sluţby a produkty pre ich zatraktívnenie a modernizáciu ich sluţieb. Ing. Orbán Máté 

doplnila, ţe výstupom projektu má byť vytvorenie 180 pracovných miest v oblasti kreatívnej 

ekonomiky, čo vytvára moţnosť uplatnenia napr. absolventom umeleckých škôl. To znamená, 

ţe sa do toho počíta, ak absolvent programov sa zamestná alebo si zaloţí napr. ţivnosť a začne 

podnikať.  

Ing. Ihnát poznamenal, ţe v Košickom kraji je nedostatok vyučených mäsiarov, je potrebné  

zriadiť takýto odbor na stredných školách. 

Ing. Kravčík navrhoval aby v rámci regionálneho rozvoja sme sa venovali cirkulárnej 

ekonomike. 

JUDr. Rovinský povedal, ţe celý projekt sa príliš viaţe na kultúru. 

Neboli vznesené pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy. 

 

Uznesenie č. 6/2018: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a zobrať na vedomie v súlade 

so znením návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 12 

Za: 10 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 



K bodu č. 7 

Vyjadrenie: 

Informatívnu správa o vyhlásených výzvach z európskych štrukturálnych a investičných 

fondov uviedol Mgr. Martin Mojţiš, vedúci referátu informačno-poradenského centra pri 

odbore regionálneho rozvoja.  

 

Diskusia: Ing. Tomaško 

Ing. Tomaško sa spýtal, či môţu prísť konzultovať projekty. Referát IPC poskytuje informácie 

a školenia o vyhlásených výzvach ale aj konzultácie ku konkrétnym výzvam. 

Neboli vznesené pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy. 

 

Uznesenie č. 7/2018: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a zobrať na vedomie v súlade 

so znením návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 12 

Za: 12 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

Medzičasom došiel ďalší člen komisie. 

 

 

K bodu č. 8 

Vyjadrenie: 

K správe o plnení aktivít Dobrovoľníckeho centra Košického kraja podala podrobné informácie 

Mgr. Miroslava Langerová, PhD. predsedníčka Dobrovoľníckeho centra.  

 

Diskusia: Ing. Ihnát, Ing. Petro, JUDr. Rovinský 

Ing. Petro sa pýtal, či na území mesta Košice sú aj iné dobrovoľnícke organizácie a či s nimi 

Dobrovoľnícke centrum (DC) spolupracuje. Mgr. Langerová uviedla, ţe DC spolupracuje 

s cca. 208 organizáciami, poznajú aj ďalšie dobrovoľnícke organizácie ale tieto organizujú 

väčšinou jednorázové akcie. 

JUDr. Rovinský sa pýtal na čo je dobré titul Európske hlavné mesto dobrovoľníctva, také tituly 

neprinášajú nič pre mesto. Mgr. Langerová uviedla, ţe tento titul neviaţe na ţiadne investície 

a európske fondy, jediným cieľom je propagovať dobrovoľníctvo. Ona osobne sa zaoberá 

s dobrovoľníctvom od roku 2005, bola moţnosť uchádzať sa o tento titul, súhlasil s tým aj kraj 

aj mesto Košice a nakoniec sa podarilo tento prestíţny titul získať. 

Ing. Petro sa pýtal na rozpočet DC – či ozaj 100% ide na reţijné náklady. Mgr. Langerová 

prečítala celý rozpočet DC a vysvetlila kaţdú poloţku. Ing. Petro sa pýtal či je potrebné 

prenajímať kanceláriu, či sa nenájde miestnosť na Úrade KSK – bolo odpovedané, ţe 

do budovy KSK sa nezmestia ani zamestnanci úradu (preto sídli aj odbor regionálneho rozvoja 

na Strojárenskej). 

Podľa návrhu predsedu komisie hlasovalo sa osobitne najprv za informatívnu časť a následne 

za schválenie finančného príspevku na rok 2018. 

 

Uznesenie č. 8/2018: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţenú informatívnu správu prerokovať a zobrať na 

vedomie v súlade so znením návrhu na uznesenie. 

 



Hlasovanie č. 8: 

Prítomní: 12 

Za: 12 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

 

Uznesenie č. 9/2018: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál o schválení finančného príspevku 

Dobrovoľníckemu centru KSK prerokovať a schváliť v súlade so znením návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 9: 

Prítomní: 12 

Za: 7 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 5 

 

K bodu č. 9 

Vyjadrenie: 

Plán úloh komisie regionálneho rozvoja na I. polrok 2018 predloţil Ing. Dušan Tomaško, 

MBA, predseda komisie. 

 

Diskusia: Ing. Tomaško, Ing. Horváth 

Ing. Tomaško vyzval členov komisie aby dali návrhy – poţiadavky regiónov do materiálu 

komisie, kde by boli definované ciele komisie. čo chce komisia dosiahnuť za 5 rokov. Pýtal sa 

akým rozpočtom disponuje komisia. Ing. Orbán Máté uviedla, ţe ţiadna komisia nedisponuje 

financiami. Ing. Tomaško poznamenal, ţe potom komisia je len ako diskusný krúţok. 

Ing. Horváth odpovedal, ţe komisia nie je len diskusný krúţok, je poradným orgánom 

zastupiteľstva, prerokúva materiály a prijíma uznesenia.  

Neboli vznesené pozmeňujúce ani doplňujúce návrhy. 

 

Uznesenie č. 10/2018: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť v súlade 

so znením návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 10: 

Prítomní: 12 

Za: 12 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 10 

Ing. Horváth poţiadal o zabezpečenie tabletov pre poslancov a preukazov pre členov komisie. 

Ing. Petro predniesol poţiadavku zabezpečiť parkovanie vo dvore budovy KSK, resp. na 

Strojárenskej v čase rokovania komisie. Ing. Ihnát potvrdil potrebu tabletov a opätovne 

poţiadal o zriadenie odboru mäsiar. Pýtal sa na členov neposlancov – predseda komisie 

odpovedal, ţe návrhy na neposlancov sa budú riešiť cez poslanecké kluby. 

MUDr. Fulková poţiadala o zaslanie materiálov e-mailom, pretoţe nedostali materiál na 

rokovanie. Ing. Rácz vysvetlila, ţe materiály sú vystavené na web stránke KSK a sľúbila, ţe pri 

pozvánke na komisiu bude posielať aj link na web lokalitu. MUDr. Fulková zopakovala 



poţiadavky o riešenie cesty v lokalite Poráč, ţiadala o poskytnutie projektovej dokumentácie 

a o zmluvy s dopravcami osobnej dopravy. 

JUDr. Rovinský tieţ ţiadal o tablet, a o vizitky pre poslancov KSK. 

Ing. Kravčík poţiadal o informácie aké projekty rieši odbor regionálneho rozvoja, aké má ciele, 

a väzby na ostatné odbory. Vedúca ORRÚP a ŢP, Ing. Orbán Máté sľúbila, ţe na ďalšie 

rokovanie komisie pripravia prezentáciu o činnosti odboru.     

 

K bodu č. 11 

Vyjadrenie: 

Po vyčerpaní všetkých bodov rokovania predseda komisie poďakoval prítomným za účasť 

a o 12.55 hod. ukončil rokovanie komisie regionálneho rozvoja. 

 

 

V Košiciach dňa 26. 3. 2018 

Zapísal Ing. Valéria Rácz 

 
 

 

 

 

 

...................................................... 

Ing. Peter Ťapák 

tajomník komisie 

...................................................... 

Ing. Dušan Tomaško, MBA  

predseda komisie 
 


